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Mária testi és lelki születése!

 A Boldogságos Szűz Mária születésnapjára, templomunk
búcsú ünnepére készülünk. Máriáról azt olvassuk a Szentírás-
ban, hogy boldognak mondja őt minden nemzedék. Ezért Mária
neve mellé mindig odakerül a Boldog vagy Boldogságos jelző.
Mit is jelent boldognak lenni? Isten jelenlétében élni, Istennek
engedelmeskedve élni, Istent mindennél és mindenkinél jobban
szeretni, ha bűnbe estünk is, felkelni és elindulni feléje, tehát
úton lenni feléje, Istenben bízni, minden ügyünkben ráhagyat-
kozni, hitben élni.

 Mária boldogságának két pillére van. Az egyiket maga Isten
építette anélkül, hogy Mária beleegyezését adta volna hozzá,
vagyis még Mária születése előtt. Isten szeplőtelenné, bűntelen-
né tette Máriát, mielőtt Szent Annában elindult volna az élete.
Mária nem örökölte az áteredő bűnt, de saját személyes bűne
sem volt. Mindez persze Isten kegyelmének jóvoltából történt
vele, arra való tekintettel, hogy majd ő lesz a Megváltó Édes-
anyja. Mária előre elnyerte azt a kegyelmet, amit Jézus a halálig
tartó engedelmességével szerzett meg az emberiség számára.
Mária szeplőtelensége nem saját erkölcsi erőfeszítésének, saját
belátásának, bölcsességének vagy saját érdemeinek a gyümöl-
cse, hanem teljesen az Isten kegyelmi ajándéka, ami az Isten jó
tetszéséből forrásozik, tekintettel arra, hogy majd Mária fogja

CSANÁDY JÁNOS: A por, a csillag

Alkonyat, sötétség, csillagok
augusztus mély egében,
 a dűlő hosszasan hallgatott
elnyúlt a messzeségben;
lefutottak a szekerek
a földekről, már hazatértek,
magában kanyargóit az út,
akár Tejút az égi mélyben.
Tudtam, minden porszeme egy-egy
csillag, száll a magasban
a csillagpor fehéren,
hisz annyi este már megnéztem,
meglestem az égi utat;
vártam, feltűnik majd csapásán
a kínai hétfejű sárkány
Csaba királyfi útját járván
és egy isten-arcot mutat.
Sem ez, sem az; csak szívemben
ez a duzzadó büszkeség:
megjelenik vagy fel se bukkan,
mégis ott van gondolatomban
a dűlőút és a Tejút, a por, a csillag,
az egész -
míg a szív is el nem enyész.

Hármas ünnepre készülünk!

 Szeptember 8-án, kedden 12 órától tartjuk egyházközségünk
Kisboldogasszony búcsú ünnepét, amelyre a hagyományokhoz
híven augusztus 31-től, hétfőtől minden nap a szentmisék előtt fél
órával kilenceddel készülünk, az egyházközség minden tagjáért
imádkozunk. Az idei búcsús szentmise főcelebránsa Exc. Tamás
József nyugalmazott segédpüspök úr lesz, és ünnepi igehirdetője
Bátor Botond hargitafürdői pálos szerzetes atya. Búcsú ünnepünk
alkalmával az idei év két megvalósításáért adunk hálát, és a püs-
pök atyával együtt kérjük Isten áldását.

 Boldogemlékű Márton Áron Erdély nagy püspökének gondo-
lata és az ő alakja mindnyájunkat figyelmeztet: "Minden nép
annyit ér, amennyi értéket saját magából ki tud termelni. S ad-
dig él, amíg életét saját erejével tudja táplálni. … Isten segítsé-
gén és két marokra fogott akaratunkon kívül más erők nem áll-
nak rendelkezésünkre. De ezzel mindent megtehetünk, ha be-
csületes összefogással munkába állunk." Ennek a becsületes
összefogásnak az ajándéka, eredménye a Kisboldogasszony
templomunk udvarán felállított Márton Áron mellszobor. A mell-
szobor állítását a lövétei születésű, Székelyudvarhelyen élő Lázár
Imre mérnök, vállalkozó kezdeményezte, aki - Bálint Károly

Fotó: Tódor Lóránd
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Négyéves beszámoló

2016.  - Választások után
A tanács megalakulása után le kellett állítani egyes
munkálatokat, mivel egy ellenőrzés során kiderült,
hogy nincs építési engedélyünk, ekkor döbbentünk
rá, hogy telekkönyvünk sincs az Iskola utcára. Szep-
temberre sikerült törvényes keretek között újraindíta-
ni ezen munkálatokat. Készülnünk kellett tanulmá-
nyokkal, hogy pályázni tudjunk az Európai Uniónál
és a Román Fejlesztési Minisztériumnál.
2018-ban sikerült aláírni a finanszírozási szerződése-
ket utcák aszfaltozására, amely a szelterszi út (5 km),
Keresztény tábor (140 m), Kicsi út (325 m), Kurta ut-
ca (120 m), Templom utca (310 m) és Sóskút előtti tér
(45 m) aszfaltozását tartalmazza. Összértéke 1 millió
euró. Ez a projekt 70 %-ban kész van.
A víz és kanalizálás projektünk 23 km vízvezetéket
tartalmaz, egy 100 m3 és két 300 m3 tartályt. Ez a pá-
lyázat 1,5 millió euró. Az utcákban sikerült nagyjá-
ból lefektetni a fővezetéket és a bekötéseket, még hát-
ra vannak az útátfúrások, mivel a főutat nem lehet fel-
vágni. A főút nem a lövétei tanácshoz tartozik, me-
gyei út, és engedélyt csak úgy kaptunk, hogy átfúrjuk.
A napközi otthon építésével kapcsolatosan, amely a
régi CEC épülete helyén lesz, reméljük, hogy Isten
segítségével az év vége felé elindulnak a munkálatok,
ha megkapjuk a tűzoltósági engedélyt. Ez a projekt
500000 euró értékű.
A Leader program keretén belül sikerült több gépet is
vásárolni: traktor, szippantó, sószóró, útszéli kasza,
ágdaráló és egy kis utánfutó, összértéke 62000 euró.
A Központi Régiónál van egy 500000 eurós projek-
tünk , amely a szociális konyha felújítását és a kony-
ha felszerelését, modernizálását tartalmazza. Ez a
munkálat is kész lesz az idén.
A Román Fejlesztési Minisztériumnál három finan-
szírozási szerződést írtunk alá, amelyek közül a leg-
fontosabbnak látom az utcák aszfaltozását, összérté-
ke 8.000.000 lej, és közel 7 km aszfaltozást jelent a
községünk utcáiban (Lövétepataka utca = 200 m,
Nádpataka u. = 532 m, Égei u. = 317 m, Égei u. - 1. ág
= 82 m, Égei u. - 2. ág = 139 m, Demeter u. = 221 m,
Demeter u. - 1. ág  = 154 m, Demeter u. - 2. ág = 120
m,  Láz u. = 467 m, Kardé u. = 220 m, Kardé u. - 1. ág
= 148 m,  Cec u. = 103 m, Motros u. = 303 m,  Szőcs
u. = 726 m, Szőcs u. - 1. ág  = 113 m, Ladó u. = 67 m,
Gábos u. = 198 m, Sóbástya u. = 250 m, Temető u. =
194 m, Temető u. - 1. ág = 122 m, Kőcsiport u. = 107
m, Malom u. = 297 m, Cigánykert u. = 228 m,  Kele-
men u. = 66 m, Kelemen u. - 1. ág = 122 m, Dió u. =
57 m, Dió u. - 1. ág = 108 m, Dió u. - 2. ág = 99 m,
Újnegyed u. = 469 m,  Újnegyed u. - 1. ág = 85 m,
Újnegyed u. - 2. ág  = 49 m, Gerőkert u. = 192 m,
Márton u. = 190 m, Márton u. - 1. ág = 154 m). Ez a
munkálat is folyamatban van, több mint 1 km aszfal-
tozás megtörtént.

Az Önkormányzat épületének felújítása nagyjából
készen van. Új tetőszerkezetet kapott, a tetőtérben
egy konferencia terem lett kialakítva, kívülről és be-
lülről is teljesen megújult. A kerítés újjáépítése és a
tereprendezés van még hátra. Összértéke 717000 lej.
A focipályánk a múlt év végén befejeződött, és a
sportkedvelők ezt ki is használják, minden délután
teljes programmal működik. Nagyon örülök, hogy si-
került az iskolánkat egy ilyen minőségű pályával kor-
szerűsíteni.
Egyházunkat is minden évben támogatjuk a lehetősé-
geinkhez mérten. Négy év alatt 170000 lejt tudtunk
adni az egyháznak, és örülünk, hogy ilyen szép lett a
templom és környéke.
Egyesületeinknek is minden évben 35- 40 ezer lejt
tudtunk biztosítani, legalább a működésre.
Az évi költségvetésünkből kb. 400-500 ezer lejt tu-
dunk szabadon felhasználni, ez nem egy akkora ösz-
szeg, hogy bármit is fel tudjunk mutatni belőle, de ta-
nulmányok készítésére, pályázatok írására elegendő.
Gyilkoskő útját feljavítják, támfalakat építenek, az út
mellé, a hidat megerősítik. Láz útjának javítása is fo-
lyamatban van. 3 km útfelújítás. Szerepreze útját is
elmosta a víz, ezt is javítják (1 km).
A közbirtokossággal közösen Kakocs felé sikerült
felújítani két útszakaszt.
Tisztelt lövéteiek, elmondhatjuk, hogy négy év alatt
több mint 30 millió lejt sikerült hozni a falunak, ez
sok fejfájással járt, sok utánajárást igényelt, de azt is
elmondhatom, hogy megérte, a sok munka meghozta
a gyümölcsét.  Első mandátumom alatt kitüntettek
Gyulafehérváron, senki nem hívott le négy év alatt
ennyi uniós pénzt, ezért büszke vagyok a csapatra is,
mivel közös erővel sok mindent elértünk és elérünk a
jövőben is, de csak közösen, egyetértésben.

Mihály Dénes polgármester

Elkészült a szelterszi út.
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HELYHATÓSÁGI VÁLASZTÁSOK, 2020. SZEPTEMBER 27.
A JELÖLTEK NÉVSORA, LÖVÉTE

Romániai Magyar Demokrata
Szövetség helyi tanácsos jelöltjei

1. Györgylőrincz Ernő
2. György Árpád
3. Balázs Zoltán
4. Tódor Lóránd
5. Török József
6. András Lajos
7. Orbán Ernő
8. Mag István
9. Mihály Dénes
10. Demeter Emil
11. Lázár László
12. Mag Ottilia
13. Silye Ferencz
14. Ladó Gellért
15. Karácsony Ferenc
16. Kolozsi Ferenc
17. Pál Ervin

Erdélyi Magyar Szövetség helyi
tanácsos jelöltjei

1. Györgylőrincz Csaba
2. Egyed József
3. Mihály János
4. Egyed Lajos
5. Ladó Ignácz
6. Silye Lehel
7. Györgylörincz Albert
8. Lázár Előd-Tamás
9. András József
10. Egyed Csaba
11. Golicza Vencel
12. Bencze Tibor
13. György Vilmos
14. Mihály Márton
15. Gábos Ignácz
16. Kelemen Enikő
17. Gábos Ioan

Független helyi tanácsos jelöltek

1. Lázár Zoltán

2. Lázár Béla

3. Márton Zoltán

Romániai Magyar Demokrata
Szövetség polgármesterjelöltje

1.     Mihály Dénes

Erdélyi Magyar Szövetség
polgármesterjelöltje

1.     Györgylőrincz Csaba

Független polgármesterjelölt

1.     Lázár Zoltán

POLGÁRMESTERJELÖLTEK

HELYI TANÁCSOS JELÖLTEK
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méhébe fogadni Isten Fiát. Nyilvánvaló dolog, hogy
Máriának együtt kellett működnie ezzel a kiváltságos
kegyelemmel. Ezt a tökéletes együttműködést Mária
a hit által élte meg. Természetesen ez a hit is Isten ke-
gyelme, amivel Mária szabad akaratú döntésével
együttműködött. A második pillér tehát Mária hite,
ami alapot vet Mária boldogságának.

 Ma is, a mi számunkra is ez az alapja a boldogság-
nak, jóllehet mi nem kaptuk meg Istentől a szeplőte-
lenséget, az áteredő bűntől való mentességet, aho-
gyan Mária, de Máriára hagyatkozva, Fiában bízva,
Isten ellenségeskedést vet a sátán és közénk, így Isten
kegyelmével mi is szembe szállhatunk a gonosszal.
Az nyilvánvaló, hogy ezt csak a bennünk lakó Krisz-
tussal együtt tehetjük meg, mint ahogy Mária is így
tette, ha ez nem is tudatosult benne. Mi is ellene
mondhatunk a kísértésnek, a bűnbánat kegyelme által
mi is letehetjük a bűn terhét, ami által megépíthetjük
a boldogság elsőszámú pillérét. A második pedig az
által épül meg, ha hittel fogadom Isten rám vonatkozó
kijelentéseit, ha engedve a Szentlélek ösztönzéseinek,
élő hitben élek, amit az általa hozott jótettek, Istennek
tetsző életgyakorlat hitelesítenek.

 Mária egyszerre született meg testileg a világ szá-
mára, és lelkileg az Isten országa számára. Ha minden
születés örömöt fakaszt az emberekben, a szülőkben,
akkor ezt Mária születésével kapcsolatban fokozot-
tabb mértékben állíthatjuk. Minden elképzelhető

igényt és reménységet, amit az emberiség táplálhatott
magában Máriával kapcsolatban, azt a valóság mesz-
sze túlszárnyalta. Már az is végtelenül nagy dolog,
hogy Isten Fiában küld megváltót az emberiségnek.
Ezt megtetőzi azzal, hogy egy közülünk való, földi
édesanyára bízza isteni gyermekét. Mária nemcsak a
magatehetetlen magzatot fogadta be, amikor elvállal-
ta, hogy édesanyja lesz az Úr Jézusnak, hanem az
önállósulni akaró felnőttet is, és kitartott akkor is Jé-
zus mellett, amikor maga sem értette, hogy mit miért
tesz, amikor üldözték, sőt amikor keresztre feszítet-
ték is. Mária nemcsak azért nagy és követendő, mert
bűnt nem követett el, hanem azért, mert a nyomorú-
ság, a megpróbáltatás idején sem veszítette el re-
ménységét, mert a megaláztatás alkalmával sem for-
dult el Istentől. A szenvedésben sem vált zúgolódóvá,
és, ha úgy érezte is, hogy az Isten igazságtalan vele
szemben, nem botránkozott meg Benne, hanem töret-
lenül hitte, és reménykedett abban, hogyha kitart Is-
ten mellett, előbb-utóbb minden a javára fordul, és al-
kalmas időben azt is megismeri, hogy mi miért tör-
tént, és miért kellett történnie. Mi sokszor abban té-
vedünk, hogy nagyon is az események, a körülmé-
nyek befolyása alatt élünk. Nagyon is ezektől tesszük
függővé boldogságunkat, és nem akarjuk elhinni,
hogy az isteni dolgok más időrenden és okozati ösz-
szefüggésben történnek. Kérjük
Kisboldogasszonyunkat, hogy mindig felismerjük az
istenit, a szentet.

Tódor Attila

Mária testi és lelki születése!

Hármas ünnepre készülünk!

szobrászművészt bízta meg az alkotással - a bronzból
való kiöntését vállalta székelyudvarhelyi öntödéjében
díjmentesen. A szobor talapzatának elkészítését az
egyházközség vállalta fel, a Közbirtokosság anyagi
támogatásával.

 A koronavírus járvány okozta nehézségek, meg-
próbáltatások ellenére is sikerült a jó Isten, a nagylel-
kű támogatóink és a hívek támogatásával a ravatalo-
zót felújítani, amelyre egyházközségünk búcsú ünne-
pén a püspök úr szintén Isten áldását kéri. Az év első
hónapjaiban Hargita Megye Tanácsának 2019. évi tá-
mogatásából, valamint a helyi Közbirtokosság és a
hívek támogatásának köszönhetően sikerült a ravata-
lozó épületének, valamint a hozzá tartozó helyiségek
belső felújítási munkálatait elvégezni. Ez tartalmazza
a légkondicionáló berendezés cseréjét, mivel a meg-
lévő elromlott, ugyanakkor sikerült beszerelni egy,
két koporsó tárolására alkalmas hűtőkamrás berende-
zést is, amit követelnek a közegészségügyi törvé-
nyek. Megtörtént a padlózat és a nyílászárók cseréje
is, a földszinti termekben a villanyhálózat cseréje,
egy teljes körű meszelés, a hittanterem bebútorozása,
valamint az épület belső vízszigetelési munkálatainak
elvégzése. Amint a kedves hívek már sokan látták, a
ravatalozónk bővült egy oltárral is, amelynek felét

szintén Lázár Imre mérnök, vállalkozó adományozta.
Hargita Megye Tanácsának 2020. évi támogatásából
a tavasszal megtörtént a ravatalozó épületének külső

felújítása, kőzetgyapottal való hőszigetelése és színe-
zése. Ugyanakkor a megkopott faburkolati részeket is
sikerült lekezelni, újrafesteni. Lövéte Község Helyi
Tanácsának támogatásával sikerült a ravatalozó körü-
li tereprendezési és térkövezési munkálatok elvégzé-
se is. Mindenért legyen hála a jó Istennek és az ada-
kozóknak.

 A koronavírus járvány terjedésének megelőzését
szabályozó törvények betartásával igyekszünk meg-
ünnepelni egyházközségünk búcsú ünnepét, ezért a
szabályokat betartva a templomban csak minden má-
sodik padba, a távolságot betartva ülhetünk, de And-
rás Gellért (Kála) felajánlásából, jóvoltából a temp-
lom körül LED-falas kivetítés és hangosítás segítsé-
gével méltóképpen be tudunk kapcsolódni a közös
ünneplésbe, hálaadásba. Ezért bátorítok és kérek
mindenkit, hogy ne maradjunk távol a közös ünnep-
léstől, hívjuk meg az elszármazott családtagjainkat,
rokonainkat is. A külföldön lévő lövéteieknek, mivel
idén nem tudnak hazajönni, számukra a LÖVÉTEI
EGYHÁZKÖZSÉG facebook csoportjában közvetít-
ve lesz a búcsús szentmise. Szeretettel hívom és vá-
rom, ünnepeljünk együtt, köszöntsük a Boldogságos
Szűz Máriát születésnapján!

Ft. László István plébános
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Márton Áron püspök Lövétén (1969)

Néhai Tornay Gergely plébános feljegyzése

"1969

[...]

Nagyobb esemény, illetve jó hírként szaladt vé-
gig a hír a faluban, hogy bérmálás lesz az idén.
Meg is jött a Püspök úr leirata erre vonatkozó-
lag. A szószékről ismertettem is. Nagy öröm-
mel fogadták. A bérmálás idejét július 26-ára
rögzítette a Püspök úr és örömmel készülget-
tünk rá.

[...]

A nagy készülettel várt bérmálás elérkezett.
Kegyelmes Püspök Atyánk július 26-án reggel
fél kilencre érkezett meg. Nagy szeretettel vár-
tuk és fogadtuk. Székelyruhás lányok és asszo-
nyok meg gyermekek sorfala közt vonultunk ki
a templomig. A templomajtóban volt a köszön-
tés, egy kis leányka és egy kis fiucska (Gábos
Klára 4 éves és Orbán Péter negyedik osztá-
lyos). A szentmise a kint elkészített tábori oltár-
nál volt. A szentbeszéd is, melyet a magnetofon
- mikrofonja útján közvetítettünk, így minden-
honnan jól látható és hallható volt, a kijárat
mellett volt elhelyezve az oltár a toronnyal
szemben egy kicsit errébb. A bérmálás is kint
volt. Délután is volt szentmise és bérmálás,
összesen 1832-en bérmálkoztak. Többen is let-
tek volna, de sok katona és szolgálólány nem

1887.:

"A székely fürdőkről. A részletesen nem ismer-
tethetett gyógyvizek közül különös figyelmet ér-
demel a homoródi (Oláhfalu tulajdona) és
Székelyfüred, mely Szent-Keresztbányán alól
fekszik, faragott kőbe foglalt két fürdővel bír,
mely vasas és kéntartalmú, melegsége 15 fok R.
Az ivóvíz vas, szénsav és keserűsó tartalmú. Kö-
zel hozzá fekszik s a vendégek által használtatik,
a budai vizekkel vetekedő keserű sósvíz, vassal
és szénsavval, s mint ilyen egyedül a magyar ha-
zában ismeretes. A vasas és szénsavas vizek
gyógyerejét fürdés által kiegészíti a forrás gyo-
morhurutban való csodás hatása. Lövéteiek és
Oláhfalvaiak hidegláz ellen sikerrel isszák."
(Gazdasági Mérnök, 1887. január-december. 11.
évfolyam, 42. 342.)

1892. 08. 27.:

"Nagy tűz hírét vesszük Lövéte udvarhelymegyei község-
ből. Egy csűr égésétől kigyulladt a faluban 72 ház s le is
égett mindenestül, a belső berendezéssel, továbbá gazdag
takarmányával, házi állatjaival együtt. Az égettek most
nagy nyomorúságban vannak s csak a közjótékonyság se-
gíthet rajtuk." (Budapesti Hírlap, 1892. augusztus. 12. év-
folyam, 236. szám)

1894.:

"(Elpusztult falvak.) Óriási tűzvész hamvasztotta el teg-
nap délután Lövéte virágzó székely községnek felét.
Négyszáz lakóház és 800 melléképület égett el, hat ember
pedig életét vesztette. A tűzvész, mely 400 családot tett
hajléktalanná, gondatlanságból támadt." (Budapesti Hír-
lap, 1894. július. 14. évfolyam, 189. szám, 6. oldal)

Rólunk írták

(Régi újságokból válogatta: Mihály János)

- A fényképet Stélik Etelka bocsájtotta rendelkezésünkre. -

jöhetett haza.
Nagy komolysággal és reméljük sok kegyelemmel járt le a
bérmálás. Istennek legyen hála, hogy olyan hosszú idő
után (1947) ismét bérmálni lehetett."

(Forrás: A lövétei n. [nemes] megye története 1848-tól
vezetve,  163 -164.)
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Középajta, 2020.08.16.
Tisztelt Kiáltó!

 Köszönöm a rendszeres küldeményeket. Olyan ajándék ez, amit
meg sem érdemlek. Elfogadom, és örömmel olvasom. Írni egyre rit-
kábban tudok.

 Előző írásomat a lövétei kisiskolások hallgatták szívesen, ami
most következik, azt az itteni kicsik ismételtették sokszor velem.

 Jó fél évszázad távlatából. Tanítás után eregéltem a szállásom fe-
lé, ami Kirulyban volt, a Szentkeresztbánya villájában. Nyárra kitű-
nő volt, de a hideg évszakokban alatta úgy fújt a szél, mint fölötte.

 A lábaim hoztak befelé a jól ismert ösvényen. Gondolataim ál-
modoztak. Olyannyira messze voltak, hogy erre ébredtem:
-  Isten áldja, tanító bácsi!
Aki rám köszönt, arra illett a tanító bácsi, aki 20 évvel volt idősebb
nálam. A kötelező elvtársat így kerülték ki a jó lövéteiek.
-  Nem ijedt meg? - kérdezte, miután kezet ráztunk.
-  Én nem. Mitől kellett volna?
-  Hát a farkasoktól! Az orra előtt haladtak el.
Nemleges fejmozgásomra nagyon határozottan kezdett beszélni.
Szekeret húzó tehenei mellett jövögetett kifelé, mikor észrevette ál-
latai ijedtségét. Két kemény farkas bámulta őket. Nemsokára egy
harmadik is megjelent. A szekere oldalán lógó fejszéjét kézbe véve
riasztotta el az ordasokat. Mikor engem meglátott, akkor a három
vad olyan közel volt hozzám, hogy kiáltani sem mert. Lelógó orrom
és közömbös járásom azt mutatta, hogy ez, aki jön, mindennel le-
számolt, és keresi a halált.

 Most, nyolcvanegy évesen sem jelenik meg tudatomban a három
farkas.

 István bácsi szavahihető, komoly ember volt. Most valahol a
végtelen magasságból pisolyog ránk, mondván:
-  Maga pedig fiam, menjen orvoshoz, mert aki így el tud gondol-
kozni, azzal valami baj van.

Szeretettel,
 Simon Áron

Iskolánk udvarán
tereprendezés zajlik
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"Tanci, mit szólsz, kezdünk iskolát?"
(a címet gyerekek, aggódó szülők szájából idéztem)

Már egy ideje érzem, hogy szólni szeretnék. Írni vala-
mi biztatót, valami optimistát. Vagy csak egyáltalán
az írás segítsen abban, hogy könnyebben vegyem az
élet lapjait mostanában. Bonyolult, zavaros, vészha-
rangkongató, egymástleszóló időket élünk. Bocsássa
meg a kedves olvasó, ha írásom is az lesz. Nyugod-
tabb időkben megrágnám, átgondolnám. Mostanában
erre sincs idő. Ami ma van, holnap már nem aktuális.
Nagyon hosszú ideje zárva tartó kapuit megnyitja az
iskola. Ejsze. Valószínű. Reménykedünk. Semmi se
biztos.
Nem keresem a logikus érveket sem a bezárásban,
sem a megnyitásban. Ez utóbbinak viszont végtelenül
örülök. Elkeserítő tanévzárás után egy biztos bizony-
talan kezdésnek nézünk elébe. Ha jól számolom, egy
komplett fél évet töltöttünk el a gyerekek nélkül, azon
munka nélkül, amire hivatottak vagyunk. Hogy bírtuk
ki? Személy szerint nehezen. Az "annyi mindent kéne
még elmondanom" bennem maradt. Mindig azt hisz-
szük, van még idő. A végzős osztályommal viszont
nem maradt több. Csak remélni tudom, hogy az a pár
kínkeserves online-hónap icipicit pótolt még abból,
amit feltettem szándékaim közé.
Sok minden lezajlott bennünk és rajtunk kívül, amió-
ta kerülnünk kell az iskolát és egymás társaságát. A
világvége hangulatból felocsúdtunk, és rájöttünk, át
kell engednünk egy józan szűrőn azokat a híreket,
amik a médiában, pletykákban és egyéb források for-
májában jutnak el hozzánk erről a világjárványról.
Kicsit úgy vagyunk ezzel, mint régebb a medvével:
hogy egyszer találkoztam egy olyan emberrel, aki is-
mert olyat, aki látott medvét, de az se az volt.
Jobb híján betartjuk azt, amit elvárnak tőlünk: kerül-
jük az embereket, mint a leprást, maszkot hordunk, #
itthon maradtunk, plexi üvegen keresztül vásárolunk,
színházat online nézünk, bejelentkezünk teraszra, ki-
száradásig kezet mosunk és dezinfektálunk...

De hívogat az iskola.
Kicsit izgulok én is, bevallom. Hogy bírjuk majd?
Miyen színűek leszünk? Zöld utat kapunk? Átcsú-
szunk sárgába? Aztán ádió iskola?
Egyáltalán nem jó úgy tervezni évet, hogy tudod, bár-
mikor ellehetetleníthetik azt, amit elképzeltél. Iskola-
kezdő osztályom lesz idén. Fő cél az iskolára való
szoktatás, a társas kapcsolatok megerősítése. No, an-
nak lőttek. És miként tudom szimpatikussá tenni az
iskolát és személyemet, ha nem látják a mosolyom.
Ha nem látom, hogy éppen sír, vagy kacag, vagy ép-
pen mond valamit halkan a rám bízott gyerek. Hogy
öleljem meg bűntudat nélkül, vagy ha meg akar ölel-
ni, hogyan mondhatnám, hogy ne...
Az online világnak sokrétű tevékenysége eredmé-
nyes. Egyet kizárhatunk: a kisgyerekek oktatása-ne-
velése szinte lehetetlen. Azaz igen, de azt már otthoni
oktatásnak hívják, és a szülő végzi. Én tanítóként
nem erre szerződtem, nem arra kaptam feladatot,
hogy a gyerekekben elültessem az egymás iránti bi-
zalmatlanságot, a társak elkerülését és minden visel-
kedési formát, ami ezzel jár.
Kedves szülők! Igen, mi is félünk, ahogy önök is fél-
tik a gyerekeiket. Egyet viszont leszögezhetünk: is-
kola nélkül nem működik az "iskola". Azaz még
egyet szögezzünk: ezzel, ami most van, meg kell ta-
nulnunk együtt élni úgy, hogy ne sérüljön az a gene-
ráció, akik éppen most rendeltettek arra, hogy pado-
kat koptassanak. Legyünk partnerek ebben, ne rio-
gassuk egymást és magunkat koholt hírekkel, nagyot
mondó fészbukos bejegyzésekkel. Egy örömteli vi-
szontlátásból ne gyártsunk összeesküvés- elmélete-
ket. Tegyük a dolgunk úgy, mint eddig (vagy még te-
gyünk rá egy lapáttal!), bízzunk egymásban és abban,
hogy egyszer már csak egy kellemetlen élménnyé
zsugorodik ez az esztendő.
Addig is, kívánok egy szebb tanévet minden gyerek-
nek, nevelőnek és szülőnek! Ránk férne.

Mag Ottilia, tanító

A negyedik osztályommal évzáró-
nyitó hétvégét tartottunk. Össze-
rázó játékokat játszottunk, a "mi"
gátunkat csinosítottuk több alka-
lommal, számháborúztunk, fiú-lány
focimeccset rendeztünk. Biciklivel
jöttünk-mentünk, sőt felkarikáztunk
a Napsugár fürdőjébe is. Megleptek
a gyerekek, szülők egy kedves kis
búcsúműsorral (ami elmaradt ren-
des időben). Így méltó módon kö-
szöntünk el egymástól 100-as
papírzsepire való könnyel. Köszö-
nöm, hogy a szülők ez alkalommal
is szívvel-lélekkel ott voltak!

Mag Ottilia

"Az utolsó ebéd""A gát őrzői"

Fotók: Mag Ottilia
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A  szerkesztőség elérhetősége:
Lövéte Községi Könyvtár, tel.: 0784-298853, e-mail: loveteikialto@freemail.hu

Anyakönyvi hírek - 2020. július

Eladó Egyed Lázár-féle
bennvaló. Tel. 0731427146.

Eladó Lövétén, Újfaluban 2100 m2

(21 ár) terület. A telek alkalmas ház
építésére. Vásárolnék felhagyott föl-
det és kaszálót. Telefonszám:
0741101428.

Eladó 2 db székelyharisnya, ki-
sebb termetű férfiaknak való.
Telefon: 0752703739.

Eladó egy ház Lövétén, ház-
szám: 833. Érdeklődni a
+36702406445-ös telefonszá-
mon lehet.

Eladó Briggs&Stratton Quantum
XM 55 típusú kapálógép, használt,
működőképes állapotban.
Eladó száraz tölgyfadeszka, egy köb-
méter körüli mennyiségben - cólos és
foszni. Érdeklődni a 0743609162-es
telefonszámon.

Székely humor

Két székely legény kapál a me-
zőn:
- Hallod-e Áron, azt mondják,
ma 42 fok lesz árnyékban.
- S aztán..., mü a napon va-
gyunk...

Születések száma: 4

KELEMEN FANNI, született 2020. július 5-én, a Kelemen Emil és
Kelemen Orsolya, Lövéte, 80. szám alatt lakó szülők gyermeke
BALÁZS ALEX, született 2020. július 26-án, a Balázs Emilia és Ba-
lázs Zoltán, Lövéte, 30. szám alatt lakó szülők gyermeke
GOLICZA ZSANETT-EMŐKE, született 2020. július 27-én, a
Golicza Szabolcs és Golicza Emőke, Lövéte, 503. szám alatt lakó
szülők gyermeke
DEMETER BALÁZS, született 2020. július 29-én, a Demeter Emil
és Demeter Magdolna, Lövéte, 780. szám alatt lakó szülők gyermeke

Házasságkötések száma: 3

GOLICZA SZABOLCS és ÉGEI EMŐKE
FAZAKAS LEVENTE és JÓZSEF PIROSKA-MÁRTA
LÁZÁR HUNOR-LAJOS és ANTAL ÁGNES

Őszinte részvétünket fejezzük ki a júliusban elhunytak hozzátar-
tozóinak:

MÁRTON JULIANNA (GÁBOS), született 1930-ban, Lövéte, 287.
szám
ORBÁN SÁNDOR, született 1947-ben, Lövéte, 739. szám
GÁBOS FERENC, született 1982-ben, Lövéte, 326. szám

Eladó Lövétén lucernát és csöves ku-
koricát őrlő malom, 414. házszám
alatt. Telefonszám: 0752478641.

Eladó használt, ACG kistraktorhoz
komplett differenciált grup (36x7
foggal). Telefonszám: 0744934443.

Eladó hűtőszekrény, fagyasztóval
együtt. Telefon: 0755836690.

Régi arcok sárgult fényképeken

Id. Bálint Györgyné a gyermekeivel (1950-es évek).
A képet Bálint Erzsébet küldte be.

 


